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جناب آقای محسنی نیا
با نهایت تأسف و تأثر مصیبت درگذشت همشیره گرامیتان را به جنابعالی 
و خاندان محترم صمیمانه تسلیت عرض نموده از درگاه ایزد منان برای آن 
مرحومه علو درجات و برای بازماندگان صبر و شکیبایی مسئلت می نمائیم.
مدیریتوپرسنلاموربازرگانیوتولیدآگهیها

دبیرانجمن برنج ایران با بیان 
اینکه احتمال داشــتن ناخالصی 
در برنج هایی که در تهران عرضه 
می شــود زیاد است، گفت: عدم 
نظارت و کنترل باعث شده قیمت 
این برنج ها بسیار بیشتر از مراکز 

تولید باشد.
جمیل علیزاده شایق در گفتگو با 
مهر درباره آخرین وضعیت برداشــت 
برنج در کشــور اظهارداشت: شرایط 
برداشت این محصول بسیار مطلوب و 

تولید از لحاظ کمی، کیفی و همچنین 
عملکرد بهبود یافته است.

وی قیمت این کالا را در استان های 
شمالی نیز مورد اشاره قرار داد و گفت: 
روز گذشته قیمت برنج در استان های 
گیــان و مازندران بین ۹ تا ۹ هزار و 
۳۰۰ تومان بوده ضمن اینکه این نرخ 
مربوط به برنج کیفــی، معطر، بدون 
ناخالصی و با ۲ تا ۳ درصد خرده است.
با بیان  دبیرانجمن برنج کشــور 
اینکــه برنجی که در بــازار تهران به 

مصرف کنندگان عرضه می شود  بین 
۸ تــا ۹ درصــد خــرده دارد ضمن 
اینکه نمی توان مطمئن بود ناخالصی 
نداشته باشد، اضافه کرد: همین برنج 
را مصرف کنندگان کیلویی ۱۱ تا ۱۲ 

هزارتومان خریداری می کنند.
شــایق با اشــاره به اینکه برخی 
می گوینــد کرایه حمــل و نقل دلیل 
تفاوت قیمت برنج در شمال و تهران 
اســت، افزود: یک وانــت برای حمل 
۲/۵ تــن برنج به تهران حداکثر ۲۰۰ 

هزارتومــان کرایه دریافت می کند که 
تاثیــر آن بر قیمت هرکیلوگرم از این 
کالا ۱۰۰ تومان هم نمی شــود ضمن 
اینکه برنج عرضه شده در تهران خرده 
بیشتری دارد و ممکن است ناخالصی 
هم داشته باشد. دبیرانجمن برنج ضمن 
انتقاد شدید از تفاوت قیمت چشمگیر 
برنج در مراکز تولید و عرضه گفت: همه 
این مسائل نشان می دهد که نظارت و 

کنترلی در این زمینه وجود ندارد.
شــایق در پاســخ به این پرسش 

که فصل برداشــت برنج در کشور چه 
زمانی به پایان می رسد،  با بیان اینکه 
برداشت ارقام پرمحصول برنج دیر آغاز 
می شود، افزود: بنابراین برداشت این 
محصول حدودا اواسط یا اواخر مهرماه 

به پایان می رسد.
وی تاکید کرد: با توجه به شرایط 
خوبی که در برداشــت داریم، میزان 
تولید برنــج در ســال جاری حداقل 

۲میلیون و ۲۰۰ هزارتن خواهد بود.
دبیرانجمــن برنــج همچنین در 

واکنش به کاهش ذخایر اســتراتژیک 
توســط دولت،  اساســی  کالاهــای 
اظهارداشت: متأســفانه واردات برنج 
همواره بیش از نیاز اســت و به همین 
دلیل نباید نگران این مسئله باشیم که 

با کمبود مواجه خواهیم شد.
شــایق اضافه کرد: عاوه بر این 
واردات برنج به صورت قاچاق نیز انجام 
می شود که البته هیچ کس نمی تواند 
آن را کنترل کند و بگوید میزان واردات 

غیرمجاز چقدر بوده است.

کشاورزی ضمن  جهاد  وزیر 
برای  مــردم  از  عذرخواهــی 
نوســانات بازار گفــت: تلاش 
را در  نقاط ضعف خود  می کنیم 

تنظیم بازار برطرف کنیم.
به گزارش فارس، محمود حجتی 
در برنامه »تیتر امشب« شبکه خبر 
با اشاره به اینکه تولید گوشت مرغ 
افزایش داشــت، افزود: پارســال در 
مرغ انباشت ایجاد شد به گونه ای که 
قیمت مرغ زیر قیمت تمام شده بود.
حجتی افزود: گوشت مرغ باید در 
مراکز عرضه عمده کیلویی 6 هزار و 

7۰۰ تومان تا 6 هزار و ۸۰۰ تومان 
و در خرده فروشی ها از 6 هزار و ۹۰۰ 
تا حداکثر 7 هزار و ۵۰۰ تومان عرضه 
شــود، در غیر این صورت با ذخایر 
گوشــت مرغ که اکنون حدود چند 
۱۰ هزار تن می رســد، قیمت ها را 

مدیریت می کنیم.
وی گفت: میانگین سرانه مصرف 
مرغ در کشور ما ۲7 کیلوگرم است 
که از میانگین مصرف جهانی بیشتر 
اســت، اما میانگین مصرف ســرانه 
گوشت قرمز در کشور ما در مقایسه 

با جهان کمتر است.

حجتی ادامه داد: سرانه مصرف 
ما در لبنیات حدود ۱۰۰ لیتر است، 
در حالی که میانگین مصرف جهانی 

۱۵۰ لیتر است.
وزیر جهاد کشاورزی گفت: البته 
تولید شــیر در ســال جاری نسبت 
به پارســال افزایش یافت، اما بخش 
عمده ای از آن، صادر و بخشی از آن 

هم به شیر خشک تبدیل می شود.
وی با اشاره به اینکه در سال های 
7۹ و ۸۰ وضعیــت ناهنجــاری در 
تنظیم بازار مرغ کشــور داشــتیم، 
افزود: باید هم از تولیدکننده و هم از 

مصرف کننده حمایت کنیم.
حجتی با بیان اینکه در ذخیره 
کردن محصــولات راهبردی تکلیف 
قانونی داریم، گفت: قبا در شرایط 
تحریم به ذخایر راهبردی بیشتری 
نیاز داشــتیم، اما اکنون با توجه به 
شــرایط جدید، لازم است که سهم 

این ذخایر کاهش یابد.
وی ادامــه داد : پیشــنهاد این 
موضــوع را به دولت ارائه کردیم که 

در دست بررسی است.
وزیــر جهاد کشــاورزی ضمن 
عذرخواهی از مردم برای نوســانات 

بــازار افزود: تــاش می کنیم نقاط 
ضعف خود را در تنظیم بازار برطرف 

کنیم.
حجتی با بیان اینکه کشــور ما 
از نظر میوه و ســبزی به علت تنوع 
اقلیمی مزیت هایــی دارد گفت: به 
صورت سنتی کشور ما در خشکبار در 
عرصه جهانی حضور دارد و در تره بار 

هم در حال توسعه هستیم.
وی با اشاره به اینکه برخی اقام 
کشــاورزی در سر مزرعه ۳۰ درصد 
قیمت بازار را دارد افزود: باید با کمک 
تولیدکنندگان و تشــکل های آنها و 

کشاورزی  بتوانیم  سرمایه  صاحبان 
را از مزرعه تا سفره مدیریت کنیم، 
تا قیمت نهایی کاهش یابد و ارزش 
افزوده هم به سمت تولیدکننده برود.
حجتی گفت: امسال تولید گندم 
برای نیاز کشــور کافی بود و حتی 

اضافه بر آن تولید کردیم.
توانمندی  امیدواریم  افزود:  وی 
تشکل های تولیدی کشاورزی افزایش 

یابد.
حجتی گفت: قاچــاق میوه در 
شــب عید افزایش یافت اما اکنون 

بسیار کمتر است.

سرپرست اسبق وزارت اقتصاد 
تأکید کرد: دولت یازدهم اهتمام 
کالا  قاچاق  با  مبارزه  برای  جدی 
و جلوگیــری از واردات کالاهای 

لوکس ندارد.
حسین صمصامی، اقتصاددان در 
گفت وگو با خبرنگار اقتصادی روزنامه 
کیهان با تأکید بــر اینکه دولت باید 
در ســال »اقتصاد مقاومتی؛ اقدام و 
عمــل«، در زمینه عدم اســتفاده از 
کالاهای لوکس جلودار باشد، تصریح 
کرد: وقتی مقامات و مسئولین دولتی 
با ماشین های مدل بالا مانور می دهند 
و کاروان های ماشین های گران قیمت 
حامل وزراء و ســایر مسئولین دولتی 
در خیابان راه می افتد، در این صورت، 
دولت نمی تواند بــا مصرف کالاهای 
لوکس و واردات غیرضرور مقابله کند. 
روحیه لازم در این زمینه را باید دولت 
ایجاد کند که این روحیه در این دولت 

وجود ندارد.
وی بــا بیــان اینکــه روحیــه 
تجمل گرایی و اســتفاده از کالاهای 
لوکس را از زمان دولت آقای هاشمی 
رفسنجانی به ارث بردیم و سپس در 
بدنه دولت ها رسوخ کرد، ابراز داشت: 
در دوره اول دولت آقای احمدی نژاد 
تا حدودی خواســتند با این روحیه 
مبارزه کننــد، به همین دلیل وزرا با 
ماشین های داخلی تردد می کردند، در 
دوره دوم مقداری این روحیه تضعیف 
شد اما در دولت آقای روحانی در حال 

به اوج رسیدن است.

صمصامی با بیــان اینکه واردات 
کالا یکی از مقولات بســیار مهم در 
کشور ماســت و شــفافیت لازم در 
آمــار آن وجــود ندارد، گفــت: آمار 
رســمی گمرک می گوید واردات در 
ســال ۱۳۹4روند کاهشــی به خود 

گرفته است. 
سرپرست اسبق وزارت اقتصاد با 
اشاره به اینکه طراز تجاری مربوط به 
صادرات غیرنفتی تقریبا بهبود یافته 
است، تأکید کرد: نکته ای که در آمار 
واردات داریم، این است که بیش از ۸۵ 
درصد این واردات که طبق آمار روند 
نهاده های  به  کاهشی داشته، مربوط 
ســرمایه ای و مواد اولیه و واسطه ای 

مورد استفاده در تولید است.
وی ادامه داد: بر طبق آمار بانک 
مرکزی )اخذ شده از گمرک(، واردات 
در »سال ۱۳۸۹، 7۵ میلیارد دلار«، 
»ســال۱۳۹۰، 77/7 میلیارد دلار«، 
»ســال ۱۳۹۱، 6۸ میلیــارد دلار«، 
»ســال ۱۳۹۲، 6۳/۵ میلیارد دلار«، 
»ســال ۱۳۹۳، 6۵ میلیارد دلار« و 
»سال ۱۳۹4، ۵۲ میلیارد دلار« بوده 
اســت، ماحظه می کنید آمار نشان 
می دهــد واردات کالا کاهــش پیدا 

کرده است.
صمصامی افزود: صادرات غیرنفتی 
مــا در این مقاطع تا حــدودی روند 
افزایشی داشته اســت، بر طبق آمار 
بانک مرکزی صــادرات غیرنفتی در 
»ســال ۱۳۹۰، ۲6 میلیــارد دلار«،  
»ســال ۱۳۹۱، ۲۹ میلیــارد دلار«، 

»ســال ۱۳۹۲، ۲۸ میلیــارد دلار«، 
»ســال ۱۳۹۳، ۳۱ میلیارد دلار« و 
»ســال ۱۳۹4نیز ۳۱ میلیارد دلار« 

بوده است.
این اقتصاددان با تأکید بر اینکه 
بخــش قابل توجهــی از آمار واردات 
مصرفــی نهایــی در گمــرک ثبت 
نمی شــود و قاچاق است، خاطرنشان 
کــرد: بنابراین از یک طرف می بینیم 
واردات روند کاهشــی داشــته اما از 
انقاب می فرمایند  طرف دیگر رهبر 
»واردات کمر تولید را می شکند«؛ چرا 
این تناقض وجود دارد؟ به دلیل اینکه 
بخش قابل توجهی از واردات مصرفی 
نهایــی به صورت قاچاق وارد کشــور 
می شــود و تصمیم گیر و سیاستگذار 
اقتصــادی، اطاعاتی از میزان واقعی 
واردات ندارد، این مسئله هم مربوط 
به دولت جدید و قدیم نیست، مربوط 

به کل نظام اقتصادی است.
سرپرست اسبق وزارت اقتصاد با 
تأکید بر اینکه آنچه اکنون در اقتصاد 

بر ضد تولید عمل می کند، حجم بالای 
قاچاق است نه حجم واردات رسمی، 
بیان داشــت: همانطور کــه گفتیم، 
بیشتر واردات را کالاهای سرمایه ای، 
واسطه ای و مواد اولیه تشکیل می دهد؛ 
اتفاقا کاهش روند واردات در سال ۹4، 
حکایت از عمیق تر شــدن رکود دارد 
بدان معنا که به دلیل رکود، تقاضای 
صنایع برای کالاهای سرمایه ای و  اولیه 

کاهش پیدا کرده است.
وی گفت: رشد ســرمایه گذاری 
براساس آمار مرکز آمار ایران در سال 
گذشته منفی بوده است؛ به گونه ای 
که در سال ۱۳۹4 رشد سرمایه گذاری 
منفــی ۱۵/7 درصد و در ســه ماهه 
نخست سال ۱۳۹۵، منفی ۱۰ درصد 

بوده است.
صمصامی وجود آمار و اطاعات 
درســت را یکی ازابزارهای لازم برای 
تصمیم گیری و سیاستگذاری اقتصادی 
دانســت و تصریح کرد: یکی از دلایل 
اصلی بی هدف اجرا شدن سیاست ها، 

ضعف اطاعاتی از اقتصاد است.
این اقتصاد دان تأکید کرد: از یک 
طرف وزیر صنعت می گوید وضعیت 
صنعت فاجعه بار است و از طرف دیگر 
طبق آمار رسمی گمرک در سال ۹4، 
واردات از مبادی رسمی ۱۳ میلیارد 
دلار کم شــده اســت؛ این تناقض را 

چطور می توانیم جواب دهیم؟.
سرپرست اسبق وزارت اقتصاد با 
بیان اینکه حجم واردات کالا از مبادی 
غیررسمی بسیار بیشتر از آن است که 
اعام می شود، اظهار داشت: شواهد و 
قرائن نشان می دهد حجم قاچاق کالا 
در ســالی که رهبر انقاب به عنوان 
»اقتصــاد مقاومتی؛ اقــدام و عمل« 
نامگذاری کرده اند، بسیار افزایش یافته 
است، به طوریکه نه اطاعات درستی از 
میزان آن داریم و نه دستگاه توانمندی 

که بتواند از آن جلوگیری کند.
وی تأکیــد کرد: مبارزه با قاچاق 
کالا فقط وظیفه نیروی انتظامی نیست 
بلکــه نیاز به ایجاد زیرســاخت های 
اقتصادی، فرهنگــی و اجتماعی نیز 
دارد، البته دســتگاه های مربوطه هم 
اطاعات درســتی از میــزان قاچاق 
ندارند چه برسد به اینکه بخواهند با 

آن مبارزه کنند.
صمصامی با بیان اینکه منتقدین 
دولت، باید نقد منصفانه داشته باشند، 
ابراز داشت: مقصر تنها دولت نیست، 
انتقاد به دولت این اســت که اهتمام 
جدی بــرای مبارزه بــا قاچاق کالا 
ندارد. دولت بایــد اقداماتی در ایجاد 

اطاعاتی  سیســتم های  گسترش  و 
جهت شفاف شدن واردات و یا اقدامات 
فرهنگــی و اجتماعی جهت مبارزه با 

قاچاق کالا انجام دهد.
سرپرست اســبق وزارت اقتصاد 
قدم هایی که اکنون برای شفاف سازی 
اقتصادی برداشته شده را ۱۸۰ درجه 
مخالف شفاف ســازی ارزیابی کرد و 
گفت:  در دولت قبل برای این منظور 
طرح هایی مانند شبنم و ایران کد اجرا 
شد تا شبکه کاملی از کالاهای ایرانی 
را در برگیرد و کالاهای خارجی نیز از 
کالاهای قاچاق مشخص شود اما در 

دولت فعلی این طرح ها لغو شد.
وی کارت ســوخت را یکــی از 
ابزارهای لازم و کارا در شفاف ســازی 
و تولید آمار مصرف سوخت بر حسب 
نوع خودروها دانســت و ادامه داد: اما 
یکی دیگر از اشتباهات دولت حذف 
کارت ســوخت در عمل است. گرچه 
اکنون تمامی خودروها کارت سوخت 
دارنــد اما با سیاســتی که اکنون در 
جایگاه ها اجراء می شود در عمل حذف 
شده است. این اقدام دولت یا براساس 
استدلال های غلط است و یا منافعی را 
برای عده ای دربردارد  که از نبود طرح 
شبنم، ایران کد و کارت سوخت تأمین 
می شود. نبود شفافیت اقتصادی منافع 
کانــی برای عده ای قلیــل و با نفوذ 
دارد و آنها با هر طرحی که در جهت 
شفاف سازی اقتصادی باشد، مخالفت 
می کنند و انصافا تاکنون در این عرصه 

نیز موفق بوده اند.

سرپرست اسبق وزارت اقتصاد در گفت وگو با کیهان:

یك زن کارآفرین طبسی  در کنار اشتغالزایي، کار آموزش قرآن کریم دولت اهتمام جدی برای مبارزه با قاچاق کالا ندارد
را هم به ویژه براي کودکان و نوجوانان به طور جدي پیگیري مي کند.

خانم فهیمه بخش پور، یکي از کارآفرینان موفق شهرســتان طبس است که 
با فراگیري هنر پخل بافي، یک کارگاه خانگي تاسیس کرده و به همراه خانم هاي 

خانه دار محصولات پخل بافي تولید مي کند.
او درباره ورودش به عرصه پخل بافي مي گوید: »مدتي بود که به دنبال یافتن 
کاري مي گشــتم که قابلیت اشــتغال در منزل را داشته باشد و شرایط آن براي 
خانم ها مناسب باشد. به طور اتفاقي با هنر پخل بافي آشنا شدم و در کاس هاي 
آموزشي مسجد محل شرکت کردم. پخل بافي در عین اینکه محصولات آن بسیار 
زیباست، آموزش آساني دارد و حداکثر ظرف دو هفته مي توان آن را به طور کامل 

فراگرفت و از آن درآمد زایي کرد.«
این فعال اقتصاد مقاومتي، مي افزاید: »پخل بافي نیاز به هیچ ابزاري ندارد و مواد 
اولیه آن را ساقه هاي خشک گندم تشکیل مي دهد. به همراه تعدادي از خانم ها در 
منزل یک کارگاه خانگي راه اندازي کردیم و هم اکنون مشــغول تولید جا قاشقي، 
سبد نان، سبد آجیل خوري، انواع ظروف مدور و ... هستیم. البته خانم هاي خانه دار 
مي توانند در منزل هم کار کنند و هیچ الزامي براي حضور در کارگاه وجود ندارد.«
خانم بخش پور درباره ارزش محصولات تولیدي، مي گوید: »بافتن یک ســبد 
متوســط تقریبا ۲۰ ســاعت زمان مي برد و حدود 4۰ هــزار تومان براي فروش 
قیمت گذاري مي شود. براي فروش محصولات پخل بافي با قیمت منصفانه و واقعي 
نیازمند حضور در نمایشگاه هاي صنایع دستي هستیم که در شهرهاي توریستي 
برگزار مي شــود. در خراسان جنوبي و شهر عشق آباد که من در آن ساکن هستم 
طبیعتا رغبت مردم براي خرید محصولات زینتي بسیار کم است. اما در مناطق 
توریســتي مانند یزد، اصفهان و گیان و مازندران از محصولات صنایع دســتي 

استقبال بسیار زیادي مي شود.«
او درباره نحوه تولید محصولات پخل بافي، خاطرنشــان مي کند: »براي تهیه 
ســاقه هاي گندم به همراه تعدادي از خانم ها به مزارع گندم مي رویم و ساقه هاي 
خشک گندم را از بند اول جدا مي کنیم و به مدت ۱ ساعت در آب قرار مي دهیم. 
براي شــروع بافت، یک ســاقه گندم را در دست گرفته که اصطاحاً آن را »تو« 
نامند . ساقه  دیگري که » ساقه پیچ « نامیده مي شود ، در وسط تو قرار داده و شروع 
به پیچاندن دور  توها مي کنیم. به اندازه اي آن را مي پیچیم که با تا دادن آن یک 
دایره کوچک تشــکیل شــود سپس بافت را خم کرده و توها همه زیر دست قرار 

مي گیرند تا  فرم دایره اي کوچک مشخص شود.«
این فعال اقتصاد مقاومتي، مي افزاید: »براي بســت زدن، ســاقه پیچ را بعد از 
۳ دور پیچاندن  ،  از زیر ســوراخ ردیف قبلي  عبور داده و به روي کار آورده، دوباره 
یک دور، دور »توها« پیچیده و از روي تک قاب به وجود آمده بســت مي خورد 
و به زیر کار مي رود. در این هنگام ســاقه پیچ دوباره زیر کار قرار گرفته  و براي 
پیچاندن آماده مي شود. بنابراین با ۳ دور پیچاندن یک بست زده مي شود و بافت 

به همین صورت ادامه مي یابد.«
او اضافه مي کند: »زماني که طول ساقه پیچ کوتاه مي شود ، در قسمت بست،  
ساقه پیچ کوتاه را به توها داده و ساقه جدید را در قسمت پشت بست قاب کرده 
و شروع به پیچاندن مي کنیم. به همین ترتیب دسته توها را حول مرکز دور داده 
و با پیچاندن  بافتني دور توها و بست زدن، کف محصول به اندازه  دلخواه درمي آید. 
براي ایجاد دیواره ، پس از کامل شــدن کفي، دسته تو را روي ردیف کناره کفي 
قــرار داده و بافــت را ادامه مي دهیم. به طوري که توها به صورت فنري روي هم 
قرار گیرند و دیواره  محصول به ارتفاع دلخواه برسد. جهت کور کردن انتهاي بافت 
به جاي یک بست ۲ بست خورده و ساقه پیچ به داخل بافت مي رود. براي محکم 

شدن بافت مي توان به قسمت کور شده ، پارچه دوخت.«
خانم بخش پور ادامه مي دهد: »گاهي اوقات ، براي تزیین ســبد از کامواهاي 
رنگي اســتفاده مي کنند بدین ترتیب که ۱ یا ۲ سانت از ساقه را به وسیله کاموا 
مي پوشــانند و از ساقه تزیین شده به عنوان ساقه پیچ استفاده مي شود به نحوي 
که قسمت کاموایي روي کار قرار گیرد. همچنین در بعضي از سبدها براي تزیین 
بیشــتر، لبه سبد به صورت زیگزاک بافت مي  شود. بدین ترتیب که دور دسته اي 
از تو را ساقه پیچ پیچیده و با دست به حالت زیگزاک فرم داده و به لبه محصول 

متصل مي کنند.«
او ضمن تقدیر از حمایت هاي سازمان صنایع دستي خراسان جنوبي، مي گوید: 
»آنها در اوایل کار ۵ میلیون تومان وام 4 درصد به اضافه مجوز تاســیس کارگاه 
در اختیار من قرار دادند. عاوه بر این از من خواستند تا تعدادي از محصولاتم را 
براي بررسي نشان ملي ارائه کنم. من دو محصول را در اختیار آنها قرار دادم که 

هر دوي آنها موفق به کسب نشان ملي شدند.«
فهیمه بخش پور درباره حفظ قرآن کریم، خاطرنشــان مي کند: »در سال ۸7 
با راهنمایي یکي از روحانیون که براي تبلیغ به شــهر عشق آباد آمده بود حافظ 
قرآن کریم شــدم. همزمان با اداره کارگاه به تثبیت محفوظاتم مي پردازم و براي 

کودکان و نوجوانان کاس آموزش قرآن برگزار مي کنم.«
او درباره اشــتغال خانگي زنان، مي گوید: »با اشــتغال خانگي خانم ها بسیار 
موافقم و آن را در راستاي اقتصاد مقاومتي مي دانم. از یک طرف خانم ها سر خانه 
و زندگي شان هستند و به همسر و فرزندانشان رسیدگي مي کنند و از سوي دیگر 
به محض فارغ شــدن از وظایف همسري و مادري به کارهاي مفیدي مي پردازند 
که درآمدزاســت و به اقتصاد خانواده شان کمک مي کند. خانم هایي که در منزل 
اشــتغال خانگي دارند آرامش فکري و روحي بیشتري دارند زیرا نگراني از بابت 

انجام بهینه وظایف اصلي شان ندارند.«

از حفظ کل قرآن کريم 
تا اشتغالزايي برای زنان خانه دار

کارشناس موسســه وود مکنزی با بیان اینکه باید دید قراردادهای 
جدید نفتی ایران تا چه حد خوب هســتند، گفت: فکر نمی کنم شاهد 

هجوم شرکت های نفتی به سمت ایران باشیم!
به گزارش تســنیم به نقل از بلومبرگ، موسسه وود مکنزی اظهار داشت، ایران 
اولین قراردادهای نفت و گاز خود با شــرکت های خارجی را در نیمه دوم سال آینده 
میادی امضا خواهد کرد که اولین قراردادها از این نوع از زمان لغو تحریم های غرب 
علیه ایران خواهد بود.بر اســاس این گزارش، قراردادهای جدید ایران به شرکت های 
نفتی اجازه می دهد تا پس از سال ها تحریم به صنعت نفت و گاز ایران برگردند.همایون 
فلک شاهی، تحلیلگر موسسه وود مکنزی در این باره گفت، اولین محموله نفت تولید 
شــده از طریق انعقاد این قراردادها در سال ۲۰۲۰ روانه بازار خواهد شد.وی با اشاره 
به برنامه های دولت یازدهم در این حوزه افزود: ایران در ۳ سال گذشته روی شرایط 
قراردادهای جدید نفتی کار کرده و این قراردادها احتمالا تا پایان سال جاری میادی 
نهایی خواهند شــد.این کارشــناس نفتی گفت، هرچند قرارداد های جدید، همانند 
قرارداد هــای قبلی بیع متقابل نخواهند بود، اما آنها ممکن اســت همچنان در میان 
سختگیرانه ترین قراردادهای نفتی جهان قرار بگیرند.وی افزود: »باید دید قراردادهای 
جدید تا چه حد خوب هســتند...این احتمال بیشتر اســت که آنها همچنان بسیار 
سختگیرانه باشد. ما احتمالا قرار است شاهد چند قرارداد معدود باشیم، اما من فکر 
نمی کنم شاهد هجوم شرکت های نفتی به سمت ایران باشیم.«فلک شاهی با اشاره به 
آمارهای شــرکت ملی نفت ایران گفت، تهران قصد دارد تا سال ۲۰۲۱ تولید خود را 
به 4/۸ میلیون بشــکه در روز برساند که این سطح در بهترین شرایط ممکن محقق 
می شــود که بعید اســت اتفاق بیافتد و بستگی به این خواهد داشت که قراردادهای 

جدید تا چه حد جذاب باشند.
در کمین چپاول سرمایه های ملی

اظهارات محققان پژوهشکده های غربی نشان می دهد خارجی ها منتظر هستند 
با تصویب قراردادهای نفتی پیشنهادی دولت یازدهم، شرایط برای چپاول نفت ایران 
فراهم گردد.در حالی که قرار بود با امضای برجام تحریم های نفتی هم برداشته شوند، 
شــرکت های غربی با اعام باقی بودن تحریم ها، برای بازگشت خود شروط جدیدی 
گذاشــته اند. آن ها به دنبال بندهای جذابی در این قراردادها هستند و با گرو گرفتن 
مجدد دارایی های کشور و اعام باقی بودن تحریم ها، بازگشت خود را به دریافت امتیازات 
جدید مشروط کرده اند.بر اساس وعده های دولت در کوران مذاکرات هسته ای، گفته 
می شد با امضای برجام موانع حضور شرکت های خارجی در کشور برداشته می شود اما 
اکنون وعده  لغو تحریم ها پس از برجام به فراموشی سپرده شده و خارجی ها برای لغو 
تحریم های  نفتی خواستار امتیازات »جذاب« در قراردادهای  IPC شده اند.مطالبات 
مضاعف غربی ها در شرایطی است که به اعتقاد کارشناسان، قراردادهای جدید نفتی 
کشور را به دوران قرارداد دارسی بازمی گرداند و بر اساس متن این قراردادها، قدرت 
حاکمیــت ملی بر منابع نفت و گاز برای مدت ۲۵ تا ۳۲ ســال به خارجی ها واگذار 
خواهد شد. ایرادات اساسی قراردادهای IPC آنقدر اساسی بوده است که رهبر معظم 
انقاب در دیدار با دانشجویان در ماه مبارک رمضان از باقی بودن ایرادات اساسی این 

قراردادها پس از شانزده بار ویرایش آن در دولت خبر دادند.
IPC   منافع ملی را تامین نمی کند

در همین رابطه وزیر سابق نفت هم در انتقاد از قراردادهای مذکور گفته است: گرچه 
کشــور نیازمند سرمایه گذاری خارجی و فناوری های جدیدی است اما با قراردادهای 
پر ایراد IPC منافع ملی تامین نمی شود.رستم قاسمی خاطرنشان کرد: قراردادهای 
IPC ضعف های زیادی در این خصوص دارد. بعد از پیشنهاد اولیه وزارت نفت و آوردن 
آن به صحن هیئت دولت، خودشــان مدعی هستند برای یک قرارداد ۱۵ صفحه ای، 
۱۵۰ ایراد گرفته اند و نشــان از وضعیت کارشناســی تهیه این قراردادها می دهد.وی 
با تاکید براین که کلیات دوم قرارداد صنعت نفت که در مردادماه به تصویب رســید 
پس از بررســی های کارشناسان مشخص شد که هنوز دارای ایرادت جدی است که 
باید اصاح شود اظهار کرد: با این قرارداد ظاهرا منافع ملی تامین نمی شود و باید از 
لحاظ ساختاری فکر اساسی به حال این قراردادها کرد هرچند که می دانیم کشور به 

سرمایه گذاری خارجی نیز نیاز دارد.
قاســمی با تاکید براینکه نمی توان برای میادین نفتی کشــور یک نسخه واحد 
قراردادی پیچید گفت: برخی از میادین مشــترک نیازمند سرمایه گذاری هستند که 
می تواند با مدیریت سرمایه موجود داخلی این سرمایه گذاری را تامین کرد و در برخی 
از منابع باید از امکانات خارجی استفاده کرد به شرط آنکه منافع ملی تامین شود.وی 
با تاکید براینکه نباید به هر طریقی موجبات ورود خارجی ها را فراهم کنیم گفت: این 
کار خسارت های بعدی را به همراه می آورد بنابراین بهتر است ضمانت های فنی ورود 
تکنولوژی نیز در این قراردادها دیده شــود تا منافع ملی با اجرای قراردادهای جدید 
دیده شــود.با وجود همه این ایرادات، دولت یازدهــم عزم خود را برای نهایی کردن 
این قراردادهای خسارت بار جزم کرده و علیرغم مخالفت های بسیاری از کارشناسان، 
نهادهای پژوهشــی و تشکل های دانشــگاهی، آن را در هیئت دولت تصویب کرده و 
عــاوه بر آن با محوریت وزیر نفت تمام تاش خود را برای تصویب این قراردادها در 
مجلس به کار بسته است.در همین رابطه به تازگی جلسه ای غیرعلنی برای بررسی این 
قراردادها با حضور زنگنه در مجلس برگزار شد. زنگنه بسیار امیدوار بود بتواند موافقت 
نمایندگان را جلب در این رابطه جلب کند ولی با انتقادات شــدید نمایندگان مردم 
و ایرادات ۱۵ گانه آنها مواجه گردید تا جلســه بدون هیچ مصوبه ای پایان یابد!بدون 
شــک کشور در شرایط حساسی قرار دارد و در حالی که غربی ها به امتیازات جذاب 
قراردادهای IPC چشــم دوخته اند، دولت با ایجاد فضای اضطرار قصد دارد همچون 
تصویب برجام در ۲۰ دقیقه، این قراردادها را هم بدون ترمیم اشــکالات آن تصویب 
کنــد که در این میان وظیفه نمایندگان مجلس و نهادهای نظارتی برای هدایت این 

قراردادها به مسیر درست اهمیت بیشتری پیدا می کند.

است  آن  از  حاکی  شواهد 
که در گوشــه و کنار پایتخت 
جنب وجوش برخی دلالان برای 
واحدهای  خریدن  قیمت  زیر 
متوسط و کم متراژ آغاز شده 

است.
در شرایطی که مسکن از رکود 
مصرف کنندگان  و  نشــده  خارج 
واقعــی هنوز تــوان ورود به بازار 
را ندارنــد، طــی روزهــای اخیر 
گزارش هایی از ســوی شهروندان 
مبنی بر خیــزش آرام دلالان در 
بازار مسکن شــنیده می شود که 
بررســی های میدانی نیز این ادعا 
را ثابت می کند. مشاهدات عینی 
حاکی از آن اســت کــه دلالان 
سنتی بازار مســکن تهران با این 
پیش فرض که مسکن در ماه های 
آینده وارد فاز خروج از رکود خواهد 

شــد از هم اکنون اقدام به خرید 
واحدهایی با قیمت کمتر از عرف 

بازار می کنند.
در  دلالان  بامنازع  حاکمیت 
بنگاه های اماک حکایت از آن دارد 
که احتمالا شهروندان عادی سال 
آینده باید خانه های دپو شده را با 
قیمتی بالاتر از عرف بازار بخرند و 
به همین لحــاظ بانک مرکزی به 
مصرف کننــدگان توصیه می کند 
از هم اکنــون به تدریــج اقدام به 
خرید مسکن کنند؛ هرچند رشد 
قیمت مســکن هنوز 4/6 درصد 
از تورم عمومی کمتر اســت. اما 
برای خریداران واقعی که شــاید 
منتظر هســتند تا در نقطه تاقی 
رشد قیمت مســکن با تورم وارد 
بازار شوند پیشنهاد می شود برای 
کوتاه کردن دست دلالان، مقداری 

تصمیم خود را جلو بیندازند.
ورود احتمالی مســکن پس از 
چهار سال رکود معامات و ساخت 
و ساز به دوران پیش رونق احتمالا 
سال آینده با تســلط سفته بازان، 
به خصوص در مسکن شهر تهران 
همزمان خواهد شد و نشانه های این 
تهدید از هم اکنون دیده می شود.

یک شهروند که طی روزهای 
اخیر اقــدام به فــروش خانه ای 
کوچک و خرید خانه ای متوســط 
کرده است به ایسنا گفت: زمانی که 
خانه قبلی را برای فروش به بنگاه 
سپردیم بیش از 4۰ نفر برای خرید 
مراجعه کردند و این در شــرایط 
کســادی فعلی معامــات، کمی 
تعجب آور بود اما مدتی بعد متوجه 
شدیم بخش عمده ای از این افراد، 
اماک هستند؛  بنگاه های  دلالان 

چرا که پیشنهاداتشان پایین تر از 
قیمت عــرف منطقه بود و حاضر 

نبودند با قیمت واقعی بخرند.
او تصریــح کرد: به هر حال با 
زحمت خانه را با قیمت منصفانه 
فروختیم و زمانی که برای خرید 
خانه جدید اقــدام کردیم مجددا 
وارد همان پروسه شدیم. مالکان 
اغلب ســعی می کردنــد بالاتر از 
نرخ معمول، پیشنهاد فروش ارایه 
کنند تا این که ســرانجام با یکی 
از ســازندگان که پــول لازم بود 
برای معامله به توافق رســیدیم و 
آپارتمانی 7۵ متری با نرخ معمول 

خریداری کردیم.
فعالیت  چرایــی  یافتن  برای 
بــازار  واســطه گران در  جدیــد 
مســکن با یکی از دفاتر مشــاور 
اماک در شمال شــهر تهران به 

گفت وگو نشستیم. او اظهار کرد: 
طی دهه های اخیر مســکن شهر 
تهران همیشه دوران رونق، رکود، 
پیش رونــق و رونق را در بازه های 
زمانی مختلف طی کرده اســت و 
در زمان پیش رونــق دلالان وارد 
بازار می شوند که به نظر می رسد 
هم اکنون در آن مرحله قرار داریم. 
البته ســاخت و ســاز و معامات 
بســیار کم انجام می شــود اما به 
بالا بگیرد  محض آن که معامات 
کســانی که از هم اکنون اقدام به 
خرید می کنند سود خواهند کرد.

این کارشناس مشاور اماک در 
عین حال گفت: البته خرید مسکن 
از هم اکنــون چنــدان هم بدون 
ریسک نیست؛ چرا که اگر خواب 
ســرمایه را حســاب کنید و سود 
بانکی که می تواند از الان تا سال 

آینده به ســرمایه خریداران تعلق 
بگیــرد را در نظر بگیرید احتمالا 
فروش آینده چندان بالاتر از نرخ 

سود بانکی نخواهد بود.
با این وجود مسئولان باید برای 
خطراتی که آینده بازار مسکن را 
تهدید می کند چاره اندیشی کنند 
و عرضــه را با تقاضــای مصرفی 
در حالــت تعادل قــرار دهند. در 
حــال حاضر بنا بــه گفته  رئیس 
مشــاوران اماک کشــور، تولید 
مســکن بیش از 4۰۰ هزار واحد 
در کل کشــور نیســت و این در 
حالی است که کشــور سالانه به 
حدود یک میلیون مســکن نیاز 
لذا دســت اندرکاران بخش  دارد. 
مسکن باید برای انباشت احتمالی 
تقاضا در ســال های آینده فکری 

صورت دهند.

رئیس ســازمان جنگل ها و 
مراتع کشور پرتاب آتش ته سیگار 
از ماشین را یکی از عوامل اصلی 

حریق در جنگل ها دانست.
به گــزارش خبرنــگار اقتصادی 
کیهان، خداکرم جالی در نشســت 
خبری دیروز خود که در وزارت جهاد 
کشاورزی برگزار شد گفت: در ۵ ماهه 
امسال حدود ۱۲۵۰ فقره آتش سوزی 
در جنگل ها داشتیم که نسبت به ۵ 
ماهه ســال گذشته ۸ درصد کاهش 

داشته است.
وی بــا بیــان اینکــه بــر اثــر 
آتش سوزی های امسال بیش از ۱۱هزار 
هکتار از جنگل ها و مراتع کشور دچار 
خسارت شــد افزود: خوشبختانه در 
پایان این آتش سوزی ها مشاهده شد 
که ۸۰ درصد درخت ها آسیب جدی 

ندیده اند.

جالی در عین حال تاکید کرد: 
کســانی که آتــش ته ســیگار را در 
حاشیه جنگل ها از ماشین به بیرون 
پرتاب می کنند یکی از عوامل اصلی 

آتش سوزی در جنگل ها هستند.
بــودن  عمــدی  دربــاره  وی 
آتش ســوزی ها هم گفت: بالای ۹۵ 
درصد آتش سوزی جنگل ها به صورت 
غیرعمدی اســت هرچند که ما تمام 
مسببین آتش ســوزی ها را پیگیری 
می کنیم و حتی اگر کسی به صورت 
سهوی هم موجب آتش سوزی شود 
مقصر است و بر اساس قانون، قاضی 
می تواند او را از ۲ تا ۱۰ماه به حبس 

محکوم کند.
رئیس سازمان جنگل ها و مراتع 
کشــور همچنیــن دربــاره برخورد 
بــا زمین خواری هم اظهار داشــت: 
خوشــبختانه با اســتفاده از سامانه 

تلفنی ۱۵۰4 و شــبکه های مجازی 
و... هم اکنــون هــر زمین خواری که 
در هر نقطه از کشــور اتفاق می افتد 
ادارات ما متوجه می شــوند و با آنها 

برخورد می کنند.
وی با بیان اینکه در حال حاضر 
7۰ پرونــده مهم زمین خــواری در 

شناسایی  کشور  مختلف  استان های 
شده اســت گفت: یکی از پرونده ها  
مربوط به یک شخص حقیقی است 
که در چهارمحال و بختیاری اقدام به 
زمین خواری به وسعت بیش از ۳ هزار 
هکتار کرده بود که با کمک دستگاه 

قضایی این زمین ها رفع تصرف شد.

جالــی همچنین با اشــاره به 
همــکاری ســازمان اوقاف بــا اداره 
جنگل ها و مراتع درباره موارد اختافی 
گفت: تــا الان 7۰۰ هــزار هکتار از 
جنگل هــای اوقافی به منابع طبیعی 

برگشته است.
به گفته رئیس سازمان جنگل ها 
و مراتع در هفته دولت ۲۹۵ پروژه در 
حوزه های آبخیزداری، بیابان زدایی و 
جنگل کاری در اســتان های مختلف 
کشور با اعتباری بالغ بر ۵۰ میلیارد 

تومان افتتاح می شود.
جالــی در عین حال با گایه از 
عدم تخصیــص بودجه به طرح های 
جنگل داری گفت: بــا آنکه به نیمه 
سال رسیده ایم، اما هنوز هیچ کدام از 
طرح های ما تخصیص نگرفته و برای 
طرح های اضطــراری از جمله مهار 
آتش سوزی با مشکل مواجه هستیم. 

همچنین هنوز طرح احیای جنگل ها 
در دولت تصویب نشده است.

جالی همچنین به بحث قاچاق 
چوب در جنگل های شــمال کشور 
اشاره کرد و گفت: طی 4 سال اخیر، 
۵۹۸ تن ذغال که به صورت غیرمجاز 
از چوب جنگل ها درست شده کشف 
شــد و در کنار آن 6 هزار و ۱74 تن 
چوب، هیزم و بوته طی ۳ سال اخیر 

کشف شده است.
وی در مورد کاهش بهره برداری از 
جنگل های شمال کشور برای احیای 
آن نیــز این گونه توضیح داد که طی 
مصوبــه دولــت از ســال ۹۱ میزان 
بهره بــرداری از ۸۵۰ هزار مترمکعب 
در ســال به ۵۵۰ هــزار مترمکعب 
رســیده که آن هم بیشتر مربوط به 
درختان افتاده، آسیب دیده و شکسته 

شده است.

سازمان امور مالیاتی کشور مشمولان مرحله هفتم اجرای نظام مالیات 
بر ارزش افزوده را فراخوان کرد.

بنا به گزارش ســازمان امور مالیاتی کشور اختیارات حاصل از مقررات ماده 
»۱۸« قانون مالیات بر ارزش افزوده، بدینوسیله فعالان اقتصادی )عرضه کنندگان 
کالا و ارائه دهندگان خدمات( مشمول مرحله هفتم ثبت نام نظام مالیات بر ارزش 
افزوده به منظور آموزش و اجرای مقررات و موضوع این قانون به شرح زیر تعیین 

و اعام می شوند:
مشمولان مرحله هفتم اجرای قانون

کلیه اشخاص حقوقی فعال با هر حجم از فروش و یا درآمد )کالا و خدمات( 
)به استثنای اشخاص حقوقی با فعالیت های صرفا معاف موضوع ماده »۱۲« قانون 
مالیات بر ارزش افزوده( که به موجب فراخوان های قبلی تاکنون برای اجرای قانون 

فراخوان نشده اند، مشمول اجرای قانون خوانده شد.
اشخاص حقوقی که بعد از تاریخ اجرای فراخوان نیز ایجاد، تاسیس و به ثبت 
می رســند و یا شروع به انجام فعالیت می کنند، در صورت فعالیت با هر حجم از 
فــروش و یا درآمد )کالا و خدمات( از اولین دوره مالیاتی بعد از شــروع فعالیت 

)عرضه کالا و ارائه خدمات( مشمول اجرای قانون می باشند.
تذکر بسیار مهم: فعالان اقتصادی که واجد شرایط مراحل اول تا ششم ثبت نام 
و اجرای قانون مالیات بر ارزش افزوده بوده اند، حتی در صورت انطباق با شرایط 
مشــمولیت مرحله هفتم ثبت نام این نظام مالیاتی جزو مودیان مشمول مراحل 
قبلی ثبت نام و اجرای قانون محسوب و مکلف به اجرای مقررات از تاریخ شمول 

فراخوان مربوط، خواهد بود.
مهلت و نحوه انجام ثبت نام

۱- از فعالان اقتصادی فراخوان شــده دعوت می شود از تاریخ درج اطاعیه 
در جراید، به ســامانه عملیــات الکترونیکی مالیات بر ارزش افزوده به نشــانی
 https://www.evat.ir مراجعه و نسبت به ثبت نام در این نظام مالیاتی اقدام 
تا مقدمات لازم از جمله آموزش و... جهت اجرای قانون فراهم شود. ضمنا راهنمای 

چگونگی ثبت نام نیز در سامانه مزبور قابل دسترسی است.
۲- مودیان محترم در صورت نیاز به آموزش قانون و مقررات مالیات بر ارزش 
افزوده می تواند از طریق سامانه یاد شده و یا مراجعه حضوری به ادارات کل امور 
مالیاتی استان و شهرستان ذیربط برای آموزش ثبت نام نمایند تا اقدام لازم برای 

آموزش آنها به صورت رایگان صورت گیرد.
۳- اشخاص حقوقی فعال که بعد از تاریخ اجرای فراخوان، ایجاد تاسیس و به 
ثبت می رسند و یا شروع به انجام فعالیت می نمایند، مکلفند تا پایان دوره مالیاتی 
شروع فعالیت )عرضه کالا و ارائه خدمات( نسبت به ثبت نام اقدام و از اولین دوره 

مالیاتی بعد، نسبت به اجرای قانون اقدام کنند.
تاریخ اجرای قانون

اشخاص حقوقی مشمول این فراخوان، از تاریخ ۱۳۹۵/7/۱ مکلف به اجرای 
ســایر تکالیف مقرر در قانون از جمله وصول مالیــات و عوارض ارزش افزوده از 
خریداران، ارائه اظهارنامه و واریز مالیات و عوارض بر ارزش افزوده به حساب های 

تعیین شده توسط سازمان امور مالیاتی کشور می باشند.
این اطاعیه در حکم بخشــنامه برای ادارات کل امور مالیاتی، اتحادیه های 

ذیربط و سایر مجامع و تشکل ها محسوب می شود.

کمین بی سر و صدای دلال ها در بازار مسکن

بر اساس اعلام سازمان امور مالیاتی کشور
مشمولان جديد نظام مالیات بر ارزش افزوده 

فراخوان شدند

فرش قرمزی که قراردادهای نفتی دولت یازدهم 
برای غربی ها پهن می کند

چشم امید خارجی ها به »جذابیت« 
قراردادهای جديد نفتی ايران!

رئیس سازمان جنگل ها مطرح کرد

آتش ته سیگار یکی از عوامل اصلی حریق جنگل های کشور

یك مسئول:

نظارتی بر فروش برنج در تهران نیست

وزیر جهاد کشاورزی:

بابت نوسانات بازار از مردم عذرخواهی می کنم

ترحیم
الذین اذا اصابتهم مصیبه قالوا 

انالله و اناالیه راجعون
با قلبی آکنده از اندوه و دلی امیدوار به رحمت پروردگار درگذشت 

حاجیه خانم اکرم محسنی نیا 
را به اطاع دوستان و آشنایان می رساند. مراسم سومین روز 
فقدان آن عزیز از دست رفته در روز جمعه 95/6/5 ساعت
6  الی7/30 بعدازظهر در مسجد فخرالدوله )دروازه شمیران( 

برگزار می گردد.
خانواده های : معصوم- محسنی نیا - حسینی خامنه  

غريبی - اصغری- کلاهدوز

:

قیمت بازارنوع سکه
یک میلیون و ۱۱۸ هزار تومانسکه تمام طرح جدید
یک میلیون و ۱۱۵ هزار تومانسکه تمام طرح قدیم
۵6۳ هزار توماننیم سکه بهار آزادی

۲۹۱ هزار تومانسکه ربع 
۱۸۲هزار تومانسکه گرمی

نوع ارز
۳۵۳۹دلار
46۲6یورو
466۰پوند

۱۲۳۳لیر ترکیه
۹7۰درهم امارات


